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§ 157 Dnr KS-00382/2023  

Tillsättande av kommundirektör 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Mikael Björk tillsätts som kommundirektör from 8 september 2023.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunchef Nicklas Bremefors avslutade sin anställning den 30 juni 2023. 

Under tiden som rekryteringen av en ny kommundirektör har pågått har 

biträdande kommunchef Mikael Björk varit tillförordnad kommunchef.  

 

Kommunstyrelseförvaltningens HR-enhet har varit ett stöd under 

rekryteringsprocessen. Rekryteringsprocessen har pågått under sommaren 

och sista ansökningsdag för tjänsten som kommundirektör i Ljusdals 

kommun var den 23 juli 2023. Totalt sökte 18 stycken kandidater till 

tjänsten.   

 

En arbetsgivargrupp bestående av kommunstyrelsens presidium, 

förvaltningschefer samt HR - och en grupp med fackliga representanter har 

arbetat med urvalsprocessen, medverkat vid intervjuer samt haft 

avstämningsmöte.  

 

Samtliga ansökningar matchades mot de kvalifikationskrav som angavs i 

annonsen och fyra personer kallades till intervju. Efter avslutade intervjuer 

beslutades att referenser skulle tas av två kandidater.   

 

Referenser togs på två av kandidaterna och en enig arbetsgivargrupp anser 

att det återstår en kandidat av de 18 sökande efter intervjuer och referens-

tagning. Arbetsgivargruppen föreslår att tjänsten ska erbjudas Mikael Björk.  

 

Innan beslut kan fattas om att tillsätta tjänsten som kommunchef behöver en 

MBL 11§ genomföras med arbetstagarorganisationerna. MBL 11§- 

förhandlingen genomfördes 230825. Vid förhandlingen deltog, från 

arbetsgivarens sida, Pernilla Färlin (kommunstyrelsens ordförande) samt 

Anna Johansson (Bitr. HR-chef). De arbetstagarorganisationer som valde att 

medverka vid förhandlingen var: Vision, Sveriges Lärare, Ledarna och 

Kommunal.  
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Vid förhandlingen hade ingen part något att erinra mot arbetsgivarens förslag 

att tillsätta Mikael Björk som Kommundirektör från och med 8 september 

2023. 

 

Därmed föreslås att tjänsten kommundirektör tillsätts av Mikael Björk.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 

MBL-protokoll  

Yrkanden 

Lars Molin (M), Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD), Solange Nordh 

(C), Jonny Mill (LB), Roger Kastman (KD), Henrik Estander (L), Pernilla 

Färlin (M), Jonas Rask Samuelsson (C) och Ove Schönning (S): Bifall till 

förslaget att utse Mikael Björk till kommundirektör. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins m fl 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Mikael Björk 

HR-enheten för verkställande 
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§ 158 Dnr KS-00004/2023  

Information från kommunchefen 2023 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunchef Mikael Björk informerar: 

 

 I förra veckan genomfördes Järvsö Sustainable Tourism Summit. En 

utvärdering kommer att göras och presenteras för kommunstyrelsen. 

 

 Östernäs – Detaljplaner för östra och västra Östernäs är beslutade av 

kommunfullmäktige 2023-08-28. Arbetet fortsätter nu med att 

identifiera nödvändiga investeringar på området för att möjliggöra 

utveckling och etablering. 

 

 Timmerterminal – Arbetsgruppen arbetar enligt plan och nästa 

styrgruppsmöte är planerat till den 6 oktober.  

 

 Hälsingeråd – Hälsingerådet träffades den 23 augusti på Orbaden. 

Samverkansprojekten fortskrider där Ljusdals kommun går in i det 

nya gemensamma lönesystemet den 1 oktober. En It-driftchef för den 

gemensamma IT-organisationen i Hälsingland har anställts. Denne 

önskar besöka kommunstyrelsen i Ljusdal under hösten tillsammans 

med projektledaren för att informera om projektplanen.  

 

 Hälsingerådet fick besök av den ideella föreningen Matvärden som 

informerade om sitt arbete. Utveckling till en ekonomisk förening 

pågår med önskemål om att kommunerna i Hälsingland blir 

medlemmar i föreningen. Mer info till kommunstyrelsen kommer 

under hösten. 

 

 Krisledning – Utvärdering av våra insatser kopplade till det höga 

vattenståndet/skyfallen vi drabbades av i slutet av sommaren pågår.  

 

Under detta sammanträde kommer kommunstyrelsen få en utbildning 

i vårt civilförsvar. 
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 Övrigt - Kommundirektören fick vid kommunstyrelsen sammanträde 

i augusti 2023 frågor om status på arbetet med att ta fram en strategi 

för ladd infrastruktur/laddstolpar i Ljusdals kommun. Enheten för 

näringsliv-och exploatering arbetar just nu med en parkeringsstrategi 

som en del av vår nya översiktsplan. Då laddstolpar har en direkt 

koppling till våra parkeringar så kommer denna fråga att hanteras 

inom kommande parkeringsstrategi som kommer att presenteras för 

kommunstyrelsen i början av 2024.  

    

 Gällande laddstation i Los så kommer en lämplig plats utpekas i ovan 

nämnda parkeringsstrategi och samtal med aktörer på marknaden 

pågår.                

 

 Det kom även en fråga på förra sammanträdet om beredning av 

motion från Tommy Olsson (C) gällande riktlinjer för gåvor till 

kommunen. Kommunstyrelsen har beslutat att återremittera svaret på 

motionen för att invänta konstpolicyn. Konstpolicyn ska antas av 

kommunfullmäktige i september. Därefter hanteras motionen.  

 

Lena Svahn (S) har ett önskemål om att ledamöternas frågor på 

kommunstyrelsen. Ordföranden föreslår att detta ska tas upp för diskussion 

på en beredning. 

 

Lars Molin (M) frågar om status på arbetet med att ta fram en ny risk- och 

sårbarhetsanalys för innevarande mandatperiod. Kommundirektören svarar 

att den kommer till politiken för antagagande under hösten. 

 

Solange Nordh (C) frågar när kompetensförsörjningsstrategin ska beslutas. 

Kommundirektören svarar att strategin har varit på remiss till nämnderna och 

att ärendet inom kort kommer till personalutskottet.  

 

Lena Svahn (S) och Fredrik Röjd (LB) frågar om vilken kommunal 

verksamhet som håller på att flytta in i en av Ljusdalhems lokaler vid 

Postplan. Kommundirektören svarar att det är Anhörigstöd som flyttar sin 

verksamhet dit.  

 

Jonas Rask Samuelsson (C) frågar om Länsstyrelsens beslut om att avslå 

ansökan från Vallens gård om biogasanläggning. Ordföranden meddelar att 

Landshövdingen besöker Ljusdal om två veckor, då ska denna fråga lyftas.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 159 Dnr KS-00100/2022  

Utredning Bilpoolen- information 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommundirektören och enhetschefen för arbetsmarknadsenheten lämnar en 

statusrapport på arbetet med utredningen av bilpoolen. En genomlysning av 

nuvarande fordonsflotta har genomförts och kostnader kopplade till  

densamma har identifierats.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 29 augusti 2023 

Presentation bilpoolen 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 160 Dnr KS-00343/2023  

Verksamhetsområde för kommunala vattentjänster i 
Harsa 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Ärendet remitteras till samhällsservicenämnden för yttrande.  

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdal Energi har tagit fram förslag till verksamhetsområde för kommunala 

ren- och spillvattentjänster i Harsa. Kommunfullmäktige föreslås fastställa 

verksamhetsområden för kommunala vattentjänster för Harsavallen och 

Svemarksbyn samt justera verksamhetsområde för Harsaklacken.            

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 90 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 augusti 2023 

Ljusdal Vattens förslag 29 juni 2023 

Samhällsserviceförvaltningens yttrande 29 juni 2023 

Bilagor 29 juni 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD) och Solange Nordh (C): Ärendet 

remitteras till samhällsservicenämnden för yttrande.   

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 
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§ 161 Dnr KS-00272/2023  

Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
betänkandet Värdet av vinden - kompensation, 
incitament och planering för hållbar fortsatt utbyggnad 
av vindkraften (SOU 2023:18) 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Remissvaret ska kompletteras med följande skrivning: 

Utredningen klargör att ”Vindkraften har en påtaglig påverkan på sin 

omgivning." men när denna påverkan sedan beskrivs saknas helt frågan om 

vindkraftens ofta avsevärda påverkan på den biologiska mångfalden.  

 

Därför behöver det först och främst finnas någon form av ekologisk 

kompensation utöver den ekonomisk kompensation till närboende, 

lokalsamhällen och kommuner som föreslås i utredningen. Negativ påverkan 

på den biologiska mångfalden kan uppstå under utvinnande av material, 

konstruktion av komponenter och vid transporter. Markförändringar vid 

uppförande och ianspråktagande av mark under själva driften kan också 

innebära ytterligare negativ påverkan. 

 

Därför bör det vara föremål för fortsatt utredning hur man kan mäta negativ 

påverkan på den biologiska mångfalden och på vilket vis kompensatoriska 

åtgärder skulle kunna regleras. Kanske med avstamp i Naturvårdsverkets 

rapport 7008 om ekologisk kompensation. 

 

För teknikneutralitetens skull bör sådana krav på ekologisk kompensation 

också gälla alla energianläggningar över viss storlek, inklusive stora 

kraftledningar. 

 

2. Meningen som börjar med För att säkerställa att fastighetsägare får sin 

ersättning, som denne är berättigad till, ska kompletteras med ordet 

skyldighet och därmed lyda: För att säkerställa att fastighetsägare får sin 

ersättning, som denne är berättigad till, bör snarare frågan om inlösen vara 

en skyldighet för det bolag som söker tillståndet att inkomma med en sådan 

fråga till de berörda i första hand.  

 

3. Remissyttrandet godkänns i övrigt och skickas till Klimat- och 

näringslivsdepartementet.  
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Sammanfattning av ärendet 

Kommunen har fått en remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet.  

 

Utredningens uppdrag har varit att föreslå system för att kompensera dem 

som påtagligt påverkas av vindkraftsutbyggnad, men också lämna förslag 

som ger kommunerna stärkta incitament att medverka till utbyggd vindkraft. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen har utarbetat ett förslag till remissyttrande: 

 

”Ljusdals kommun är en kommun med både befintliga vindkraftsparker samt 

flera ärenden som handläggs, därav är remissen av stor betydelse då intresset 

från exploatörer är stort för att anlägga nya parker i vår kommun. I 

sammanhanget föreslår kommunen att även en ersättning för befintliga 

parker bör tillfalla de kommuner som redan idag bidrar med energi från 

vindkraft, i utredningen påpekas att man inte vill förändra spelreglerna för de 

redan fattade investeringsbesluten. Lämpligast är i så fall att en ersättning 

kommer från statligt håll som tilldelas kommunerna, kommer ingen sådan 

ersättning kan flera kommuner tolka det som en orättvisa.  

 

Just nu pågår också ett arbete med att ta fram en ny översiktsplan för 

kommunen samt ett nytt tillägg, en ny vindkraftsplan. 

 

Ljusdals kommun finner jämförelsen med våra nordiska grannländer 

intressant och där kan man konstatera att Sverige sticker ut negativt i det 

avseendet som gäller kompensation till kommunerna, en viss skillnad finns 

mellan länderna. 

  

Förslaget om kommunal energiplanering som utredningen föreslår bedöms 

också som lämpligt utifrån perspektivet om utbyggnad av fossilfri 

elproduktion då det begreppet är bredare. Kommunen uppskattar att ett 

ekonomiskt stöd för en sådan planering ska finnas, som utredningen föreslår. 

 

Genom de direktiven som utredaren har fått så omnämns att alternativen för 

stärkta incitament blir svåra att uppnå. 

 

Ljusdals kommun tycker det är beklagligt att utredaren har fått direktiv som 

blir motsägelsefulla och därmed svårt att hitta förslag för att skapa stärkta 

incitament. Flera av de föreslagna ersättningsmetoderna är lämpliga från ett 

kommunalt perspektiv, dock måste direktiven från regeringen i så fall 

ändras. 
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Ljusdals kommun föreslår att man bör hitta alternativ för att få en regel-

mässig ersättning för den mark som upplåts till energiproduktion. En 

nationell översyn av befintligt samt kommande behov av energi bör jämföras 

med vilka kommuner som bidrar mest till energibehovet, de kommuner som 

bidrar mest bör således få en skälig ersättning för sitt bidrag, detta kan också 

implementeras för kommuner med ett stort ledningsnät, då man upplåter 

mark för befintliga och kommande ledningsdragningar. Detta kan både vara 

regionnätet samt statliga nätet. 

 

Byggnader på ofri grund bör ersättas på samma sätt som övriga fastigheter. 

Vad gäller inlösenfrågor, så är det av stor vikt att informationen tydligt går ut 

till de berörda fastighetsägarna. Utredningen föreslår att rätten till inlösen 

gäller endast inom ett år från och med att vindparken satts i drift. För att 

säkerställa att fastighetsägare får sin ersättning, som denne är berättigad till, 

bör snarare frågan om inlösen komma från det bolaget som söker tillståndet i 

första hand. 

 

En ersättning kan vara en del av den producerade energin, en avgift per verk, 

eller en fond som kommunerna hanterar och utifrån den söka pengar som 

bedöms som nyttiga för allmänheten.” 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 28 augusti 2023 

Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 89 

Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementeten samt bilagor 10 maj 

2023 

Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP): Remissvaret ska kompletteras med följande 

skrivning: "Utredningen klargör att ”Vindkraften har en påtaglig påverkan på 

sin omgivning." men när denna påverkan sedan beskrivs saknas helt frågan 

om vindkraftens ofta avsevärda påverkan på den biologiska mångfalden.  

 

Därför behöver det först och främst finnas någon form av ekologisk 

kompensation utöver den ekonomisk kompensation till närboende, 

lokalsamhällen och kommuner som föreslås i utredningen. Negativ påverkan 

på den biologiska mångfalden kan uppstå under utvinnande av material, 

konstruktion av komponenter och vid transporter. Markförändringar vid 

uppförande och ianspråktagande av mark under själva driften kan också 

innebära ytterligare negativ påverkan. 
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Därför bör det vara föremål för fortsatt utredning hur man kan mäta negativ 

påverkan på den biologiska mångfalden och på vilket vis kompensatoriska 

åtgärder skulle kunna regleras. Kanske med avstamp i Naturvårdsverkets 

rapport 7008 om ekologisk kompensation. 

 

För teknikneutralitetens skull bör sådana krav på ekologisk kompensation 

också gälla alla energianläggningar över viss storlek, inklusive stora 

kraftledningar." 

 

Henrik Karlström (SD): Bifall till förslag till remissyttrande.   

 

Lars Molin (M) och Henrik Karlström (SD): Meningen som börjar med För 

att säkerställa att fastighetsägare får sin ersättning, som denne är berättigad 

till, ska kompletteras med ordet skyldighet och därmed lyda: För att 

säkerställa att fastighetsägare får sin ersättning, som denne är berättigad till, 

bör snarare frågan om inlösen vara en skyldighet för det bolag som söker 

tillståndet att inkomma med en sådan fråga till de berörda i första hand.  

 

Jonas Rask Samuelsson (C): Bifall till förslag till remissyttrande. 

 

Jonny Mill (LB): Bifall till förslag till remissyttrande samt Lars Molins 

ändringsyrkande.  

 

Lena Svahn (S): Bifall till förslag till remissyttrande samt Kristoffer 

Kavallins tilläggsyrkande.  

 

Ajournering begärs. Efter fem minuter återupptas förhandlingarna.  

 

Solange Nordh (C), Jonas Rask Samuelsson (C), Pernilla Färlin (M), Henrik 

Estander (L) och Ove Schönning (S): Bifall till Kristoffer Kavallins 

tilläggsyrkande.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins m fl tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att godkänna 

förslag till remissyttrande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  
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Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins m fl 

ändringsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Klimat- och näringslivsdepartementet 
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§ 162 Dnr KS-00223/2023  

Tröskelväxling i hemsjukvården 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Ljusdals kommun avslår förslaget till ny skatteväxling inom Gävleborg 

 län.  

Sammanfattning av ärendet 

Hälso-och sjukvårdsnämnden önskar ett ställningstagande från länets 

kommuner till att genomföra skatteväxling för hembesök på 

primärvårdsnivå. Återkoppling önskas senast 30 september 2023. 

 

Ärendet har remitterats till omsorgsnämnden som har yttrat sig i ärendet.   

 

Hemsjukvården skatteväxlades 2013 mellan dåvarande Landstinget 

Gävleborg och länets tio kommuner. Under den processen var det vissa 

frågor, ansvarsområden som inte blev klara och därav kvarstannade de i 

Landstingets drift. Detta har visat sig skapa konflikter kring den enskilde 

individen som inte blir bra för någon part. Därav beslutade det politiska 

Nätverk Välfärd att göra en särskild utredning för att ta ställning till om det 

eventuellt ska göras en ny skatteväxling från region till kommunerna som 

innehåller kvarvarande delar i hemsjukvården. 

 

En partsgemensam arbetsgrupp med representanter från Länsledning gjorde 

ett inledande arbete som presenterades för Nätverk Välfärd. Man beslutade 

att gå vidare med en fördjupad undersökning och för uppdraget anlitades 

Sirona. Den rapporten presenterades för Nätverk Välfärd vid möte  

2021-09-02 och för Länsledning 2021-09-10. Efter redovisningar beslutades 

att fördjupa utredningen ytterligare med analys av hjälpmedel och vilken 

ekonomisk påverkan en växling av ansvar skulle innebära. Tilläggsanalysen 

blev klar 2022-03-11. Den redovisades för Nätverk Välfärd vid möte  

2022-05-12. Därefter sändes rapporten ut till samtliga ledamöter i 

Länsledning. 
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Hälso- och sjukvårdsnämnden önskar nu från länets kommuner ett 

ställningstagande till att genomföra skatteväxling för hembesök på 

primärvårdsnivå, samt vid ett positivt ställningstagande: 

 

 Besked om datum för överföring av ansvar för hembesök i 

primärvård till den kommunala hälso- och sjukvården, samt en 

samverkan med regionen i planeringen och genomförandet av denna. 

I dag ansvarar regionen för    hembesök när insatsen inte bedöms 

vara varaktig mer än 14 dagar. 

 

 Besked om datum för övertagande av ansvar för rehabilitering för 

personer med LSS-beslut där kommunen har hälso- och 

sjukvårdsansvar, samt en samverkan med regionen och 

genomförandet av denna. 

 

Yttrande  

Omsorgsförvaltningen Ljusdal vill understryka att fortsatt utveckling av 

arbetet med Nära Vård bör prioriteras och tydligare implementeras i 

verksamheterna. En utveckling av Nära Vård kan komma att lösa vissa av de 

utmaningar som ligger till grund för förslag om skatteväxling.  

 

Omsorgsförvaltningen har tagit del av de synpunkter i ärendet som inkommit 

från MAS/MAR-gruppen i Gävleborg. Omsorgsförvaltningen ställer sig 

bakom synpunkterna och hänvisar till dem i rekommendationen om att beslut 

gällande skatteväxling inte bör tas i dagsläget. MAS/MAR-gruppens 

synpunkter bifogas yttrandet.  

Beslutsunderlag 

Omsorgsnämndens protokoll 23 augusti 2023, § 89 

Tjänsteskrivelse 11 augusti 2023 

Bilaga till yttrande: Synpunkter från MAS/MAR gällande sakfel i 

utredningen Tröskelväxling diarieförd 11 augusti 2023. 

Tjänsteskrivelse Hälso- och sjukvårdsnämnden diarieförd 24 april 2023. 

Protokoll 2023-01-31 § 15 HSN Tröskelväxling - Primärvård diarieförd 24 

april 2023. 

Tilläggsuppdrag hjälpmedel - Fördjupad utredning av hemsjukvården - 

Slutrapport diarieförd 24 april 2023. 

Slutrapport - Tilläggsanalys av hjälpmedel. Fördjupad utredning av 

konsekvenserna vid eventuell tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg 

diarieförd 24 april 2023. 

Slutrapport - Fördjupad utredning av konsekvenserna vid eventuell 

tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg diarieförd 24 april 2023. 
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Yrkanden 

Ove Schönning (S): Bifall till omsorgsnämndens förslag att avslå förslaget 

till ny skatteväxling inom Gävleborgs län.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ove Schönnings 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 163 Dnr KS-00132/2023  

Omsorgsnämndens yttrande över revisionsrapport 
Framtidens äldreomsorg- information  

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Informationen noteras till protokollet.      

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  En uppföljning ska ske på kommunstyrelsens sammanträde 30 november 

 2023.      

Sammanfattning av ärendet 

Kommunrevisionen överlämnade i februari 2023 granskningsrapporten 

Framtidens äldreomsorg till omsorgsnämnden för yttrande senast 31 maj 

2023. 

  

Kommunfullmäktige fick den 3 april 2023 information om rapporten. Utifrån 

genomförd granskning är revisorernas bedömning att omsorgsnämnden inte 

säkerställt att arbetet med att utforma framtidens äldreomsorg bedrivs på ett 

ändamålsenligt sätt och med tillräcklig intern kontroll. 

 

Mot bakgrund av de iakttagelser som framkommit i granskningen lämnas 

följande rekommendationer till omsorgsnämnden: 

 

 att nämnden upprättar en plan/strategi som tydligt visar inriktningen 

för arbetet med äldreomsorgen på lång sikt (>3 år). 

 att nämnden upprättar beslutsunderlag (planer/strategier) som är 

heltäckande inom området, d v s att beslutsunderlagen omfattar 

digitalisering, utbud av boenden och övriga delar som berör 

granskningsområdet.  

 att nämnden fastställer direktiv för hur, när och i vilken omfattning 

arbetet med framtidens äldreomsorg ska följas upp till nämnden. 

 

Besked gavs vid sammanträdet att omsorgsnämndens svar kommer att delges 

kommunfullmäktige för information. 
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Omsorgsnämnden svarade på rapporten den 24 maj 2023, § 65. I den 

sammanfattande slutsatsen står det att det inte råder brist på planering inom 

förvaltningen, varken på lång eller kort sikt. Omsorgsförvaltningens ledning 

är fullt införstådda med att läget är att kalla närmast akut och att den 

förändring som just nu genomförs är absolut nödvändig.  

 

Omsorgsförvaltningen behöver dock framledes förtydliga sina mål och 

uppdrag i verksamhetsplanen. Utöver den löpande text som inleder 

verksamhetsplanen bör eventuellt också beslutsunderlaget framgå så att det 

blir extra tydligt vad förvaltningen arbetar med och varför man gör det.            

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 

Omsorgsnämndens protokoll 24 maj 2023, § 65 

Bilagor 1-5 

Kommunfullmäktiges protokoll 3 april 2023, § 33 

Revisorernas utlåtande 

Revisionsrapport- Framtidens äldreomsorg 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): En uppföljning ska ske på kommunstyrelsens 

sammanträde 30 november 2023.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget 

tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 164 Dnr KS-00318/2023  

Remiss från Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap om Strategi och handlingsplan för 
personalförsörjning av deltidsbrandmän 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Kommundirektören får i uppdrag att skriva ett tillägg till remissvaret som 

 beskriver kommunens situation med att rekrytera, behålla och utveckla 

 deltidsbrandmän samtidigt som Los och Ramsjö som ligger i stora 

 skogsområden endast har brandvärn. Samt att vi är en glesbygdskommun. 

 

 Kommunen vill också framhålla att EU:s regler för dygnsvila skapar 

 problem med att behålla deltidsbrandmän.  

 

2.  Yttrandet godkänns i övrigt och ska skickas till Myndigheten för 

 Samhällsskydd och beredskap.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningens HR-enhet tillsammans med chefen för 

Räddningstjänsten har lämnat förslag till yttrande gällande Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap (MSB:s) förslag till strategi och handlingsplan 

för kompetensförsörjning av deltidsbrandmän.  

 

Förutom synpunkter vill myndigheten ta del av konstruktiva förslag som kan 

förbättra strategin och handlingsplanen. 

 

Yttrande 

Kommunstyrelseförvaltningens synpunkter och förslag omfattar följande: 

 

 Strategin och handlingsplanen är väl utarbetad i sin omfattning och 

uppskattas positivt av förvaltningen och av Räddningstjänsten.  

 

 Det positiva för Ljusdals kommun är att bemanningen i nuläget är 

 god när det gäller deltidsbrandmän. Det finns tid att förbereda för de 

 resursbehov som kommer med hjälp av MSB:s strategi och 

 handlingsplan, och att  komplettera den med lokalt perspektiv.  
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 MSB frågar om strategin och handlingsplanen går att införliva i 

kommunens egen kompetensförsörjningsplanering och arbetsstrategi 

och svaret är att inga hinder finns. 

 

Ljusdals kommun (HR-enheten) har tillsammans med chefen för Rädd-

ningstjänsten studerat handlingsplanen och har önskemål om följande:  

 

 Tidigarelägg kommunikationen och informationen till politiker och 

tjänstemän. 

 

 Enligt tidsplanen ska detta genomföras i början av år 2026, vilket 

 upplevs som alltför långt bort. Information och kommunikation med 

 uppföljning behöver ske kontinuerligt under de kommande åren.  

 

 Anledningarna är flera och här nedan summeras de:  

 Det finns behov av att medvetandegöra och förändra attityder som 

handlar om att uppmuntra alla yrkesgrupper inom kommunen där det 

kan finns anställda som kan vara eller bli intresserade att söka till 

deltidsbrandman.  

 Det kräver tid, resurser och gemensamma ansträngningar för att 

arbeta strukturerat med attitydförändringar, samt ett tydligt uppdrag 

från styrande politiker i kommunen. I dagsläget är det några få 

tjänstemän inom en förvaltning som är deltidsbrandmän och inom 

övriga förvaltningar finns det inga alls. 

 Viljan att hjälpa till finns och är stor, det vet vi efter bränderna i 

färskt minne från år 2018. Det var ett heroiskt arbete som 

genomfördes av många krafter där vissa var avlönade men mycket av 

arbetet gjordes av ideella resurser. Samhörigheten av att samarbeta 

och stoltheten över att vara en av flera som hjälpte till och gjorde 

skillnad för utgången kommer att vara en god grund till att lyckas 

rekrytera fler deltidsbrandmän.  

 Det finns behov av att MSB stöttar kommunerna med utbildnings-

material som vänder sig till flera olika målgrupper, så som 

förtroendevalda och tjänstemän, anställda och chefer för arbetet med 

förändring av attityder. Attitydförändringar handlar om att dels ändra 

människors mindset dels strukturell och med styrningsnivåer för 

beslutsfattare med verksamhet och personalansvar. Med stöd i utbild-

ningsmaterial och processhandledning för de lokala utbildarna från 

MSB kommer det att finnas goda möjligheter att lyckas.  

 Det finns därutöver behov av informationsmaterial som vänder sig 

till nyfikna och intresserade invånare.  
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 Ljusdals kommun tillsammans med Räddningstjänsten bidrar med sin 

del genom att med egna resurser bjuda in till lokala kampanjer, 

studiebesök, informationsmöten och att producera lokal film för att 

locka intresserade. 

 

 Med denna lokala förankring kommer nationell kommunikation och 

 utbildningsmaterial att kompletteras med igenkänningsfaktorn som 

 har stor betydelse för att såväl Ljusdals kommun som arbetsgivare 

 och att privat näringsliv ska möjliggöra för sina medarbetare att 

 komplettera sina anställningar som deltidsbrandman och den 

 samhällsnytta det faktiskt ger till Hälsingland. 

 

 Därutöver planerar Räddningstjänsten särskilt att bjuda 

deltidsbrandmän till nätverksträffar inom kommunen men även att 

samarbeta med andra kommuner för att lyssna in vad mer som kan 

göras för att locka intresserade. Alla oavsett genus ska känna sig 

välkomnade att bli deltidsbrandman.    

 

Räddningschefen informerar om hur rekrytering av deltidsbrandmän sker 

idag.  Det blir svårare och svårare att få personer som vill bli 

deltidsbrandman. Men i nuläget har kommunen dock bra bemanning i 

Ljusdal, Järvsö och Färila.  

 

Räddningschefen informerar också om RiS- Räddning i samverkan.  

 

Ajournering begärs. Efter 60 minuter återupptas förhandlingen.  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 87 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 17 juli 2023 

Remiss från MSB med bilagor 15 juni 2023 

Yrkanden 

Lars Molin (M), Lena Svahn (S), Ove Schönning (S) och Henrik Karlström 

(SD): Kommundirektören får i uppdrag att skriva ett tillägg till remissvaret 

som beskriver kommunens situation med att rekrytera, behålla och utveckla 

deltidsbrandmän samtidigt som Los och Ramsjö som ligger i stora skogs-

områden endast har brandvärn. Samt att vi är en glesbygdskommun. 

 

Kommunen vill också framhålla att EU:s regler för dygnsvila skapar 

problem med att behålla deltidsbrandmän.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins m fl 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yttrandet i övrigt. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

MSB efter komplettering av remissvar 
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§ 165 Dnr KS-00006/2023  

Grundläggande säkerhetsutbildning 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen fåren grundläggande säkerhetsutbildning i hot och hat, 

lagstiftning, personlig säkerhet, rutiner för hantering av incidenter, sociala 

medier, utbildningar och informationssäkerhet. 

 

Syftet är att stärka det förebyggande arbetet och undvika att spänning och 

konflikt uppstår, med målet att undvika händelser som kan orsaka störningar 

i det demokratiska arbetet.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 166 Dnr KS-00371/2023  

Uppdrag om att utreda organisationen i Ljusdals 
kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Kommundirektören får i uppdrag att utreda förvaltningsorganisationen 

 med krav på avrapportering och ett konkret förslag till kommunstyrelsen 

 för vidare behandling av kommunfullmäktige vid behov.  

Sammanfattning av ärendet 

Det finns en politisk vilja att utreda en utveckling av tjänstemanna-

organisationen i Ljusdals kommun. Ljusdals kommun står inför stora 

utmaningar och möjligheter, både interna och externa.  

 

Analysgrupperna som arbetat under våren 2023 har konstaterat att 

”kommunen som organisation lider av ett antal faktorer som hämmar 

utvecklingen inom samtliga områden, och vars konsekvenser kommer bli 

uppenbara inom de närmaste åren /…/ Organisationen behöver tydlig 

ledning, styrningsstruktur och kommunikation i förvaltning och organisation. 

Det finns stora svårigheter att strukturerat samverka mellan olika delar i 

organisationen, och frånvaron av enhetliga och överenskomna 

arbetsprocesser skapar en organisation som i bästa fall kan beskrivas som en 

grupp människor som med god vilja arbetar i olika organisationer på samma 

plats, men inte som en samfungerande organisation som arbetar i samma 

riktning mot samma mål och som följer upp och utvärderar dessa.” 

 

Man konstaterar vidare att samverkan inom organisationen är personbundet, 

utan gemensamma strukturer eller processer.  

 

Ljusdals kommun har inte råd – vare sig verksamhetsmässigt eller 

ekonomiskt – att fortsätta arbeta på samma sätt som tidigare, och vi ser 

därför ett behov av att skyndsamt utreda alternativ för organisationen.  

 

I Framtid Ljusdals Politiska Deklaration 2023-2026 framförs behovet av att 

”utreda nämndsorganisationen för ökad effektivitet”. Både den politiska – 

och tjänstemannaorganisationen ska ses över för att vara så ändamålsenliga 

som möjligt för de prioriterade mål och uppdrag som tagits av kommunfull-

mäktige, med utgångspunkt i Agenda 2030. Framtid Ljusdal har för avsikt 
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att initiera samtal och arbetet med att utveckla nämndsorganisationen i 

enlighet med gällande regelverk i god tid inför kommande val 2026. 

  

Kommundirektören får därför i uppdrag att skyndsamt utreda 

förvaltningsorganisationen, med krav på avrapportering och ett konkret 

förslag till Kommunstyrelsen för vidare behandling av Kommunfullmäktige 

vid behov.  

 

Utredningen bör sträva efter att 

• Skapa en ändamålsenlig, strömlinjeformad organisation i linje med de av 

 kommunfullmäktige prioriterade målen och uppdragen 

• Minimera onödig myndighetsöverskridande kommunikation 

• Genomgående effektivisera ledarskap och struktur i hela organisationen, 

 från förvaltnings- till enhetsnivå 

 

Utredningen bör innehålla konsultationer med förvaltningsledningen, enhets- 

och verksamhetschefer, de fackliga organisationerna samt medarbetare. Den 

bör också visa upp exempel på kommuner som gjort liknande organisations-

förändringar med gott resultat.  

Beslutsunderlag 

Skrivelse från kommunstyrelsens ordförande 

Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023 

Yrkanden 

Jonas Rask Samuelsson (C), Lena Svahn (S) och Solange Nordh (C):  

Ärendet ska återremitteras till arbetsutskottet för förtydligande av uppdraget 

att utreda förvaltningsorganisationen 

 

Henrik Estander (L), Jonny Mill (LB), Roger Kastman (KD),  

Kjell Israelsson (M) och Henrik Karlström (SD): Kommundirektören får i 

uppdrag att utreda förvaltningsorganisationen med krav på avrapportering 

och ett konkret förslag till kommunstyrelsen för vidare behandling av 

kommunfullmäktige vid behov.  

 

Kristoffer Kavallin (MP): Förslaget avslås.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Jonas Rask-

Samuelssons m fl yrkande om att återremittera ärendet. Ordföranden finner 

att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå yrkandet, Nej-röst för att bifalla yrkandet.  

Omröstningsresultat 

Med 7 Ja-röster mot 4 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 

yrkandet om återremiss. Ärendet ska sålunda avgöras idag. 

 

Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L), Jonny Mill 

(LB), Roger Kastman (KD), Kristoffer Kavallin (MP) och Kjell Israelsson 

(M) röstar Ja. 

 

Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Ove Schönning (S) och 

Solange Nordh (C) röstar Nej. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders m 

fl yrkande om att ge kommundirektören i uppdrag att utreda förvaltnings-

organisationen med krav på avrapportering och ett konkret förslag till 

kommunstyrelsen för vidare behandling av kommunfullmäktige vid behov. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Reservationer 

Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet och inlämnar följande 

skriftliga reservation: Som uppdraget är formulerat anser jag att det redan nu 

ryms inom kommunchefens ordinarie befogenhet och därför är det helt 

onödigt. Det politiska initiativet från Framtid Ljusdal är också otydligt och 

de borde återkomma med ett nytt förslag med tydligare problembeskrivning 

och vad de vill åstadkomma. Jag anser inte att det är ett uppdrag för 

kommunstyrelsens arbetsutskott att göra Framtid Ljusdals arbete och därför 

anser jag att en återremittering till arbetsutskottet är olämplig. 
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Jonas Rask-Samuelsson (C) och Solange Nordh (C) reserverar sig mot 

beslutet och inlämnar följande skriftliga reservation: Ärendet hade vid 

behandling i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 augusti inga färdiga 

förslag till beslut eller utredningsuppdrag. Vid kommunstyrelsens 

sammanträde fanns ett flertal frågetecken kring både omfattning och djup på 

utredningens uppdrag. Det politiska initiativet från Framtid Ljusdal var 

otydligt och istället för att möta oss och återkomma med ett nytt förslag med 

tydligare problembeskrivning gick Framtid Ljusdal till beslut. Vi anser det är 

olyckligt att den politiska majoriteten inte söker samförstånd och enighet i 

större förändringsprocesser.  

 

 Beslutsexpediering 

Akt 

Kommundirektören för verkställande 
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§ 167 Dnr KS-00036/2023  

Medarbetarundersökning 2022 för kommunstyrelse-
förvaltningen  

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Vid kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2023 presenterades 

resultatet av medarbetarundersökningen som genomfördes i slutet av 

föregående år på en kommunövergripande nivå.  

 

Resultatet har sedan dess behandlas inom varje enhet inom respektive 

förvaltning där ansvarig chef, tillsammans med medarbetarna och 

skyddsombud analyserat resultatet samt genomfört en riskbedömning och 

gjort en handlingsplan. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens resultat visar att stödfunktioner, ledarskap, 

trygghet, kunskap och handlingsutrymme fungerar väl samtidigt som 

förvaltningens medarbetare uttrycker att arbetsbelastningen är för hög och att 

man inte får tillräcklig återhämtning.  

 

Under sammanträdet presenterar kommundirektören resultatet i sin helhet.            

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 17 maj 2023, § 60 

Kommunstyrelsens skrivelse 10 maj 2023 

MAU 2022 Kommunstyrelseförvaltningen 10 maj 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 168 Dnr KS-00286/2022  

Ombyggnad Färila skola- information 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har sedan tidigare beslutat att detta ärende ska vara 

återkommande vid samtliga sammanträden till dess att annat beslutas. 

 

Modulerna är nu på plats i Färila och arbetet inuti modulerna pågår. Dessa 

ska vara färdigställda till den 7 oktober utifrån den upphandling som är 

genomförd. Den samlade bedömningen är att arbetet följder den uppsatta 

tidsplanen.  

   

Parallellt med detta arbete pågår också arbetet med att arbeta fram ytterligare 

förslag på hur man kan bygga om Färila skola. Ett första förslag från anlitad 

arkitekt ska presenteras för kommundirektör och förvaltningschef för 

utbildningsförvaltningen i slutet av september. 

 

Ärendet kommer efter beredning att presenteras för kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 4 september 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 169 Dnr KS-00114/2021  

Information om status på hallprojektet 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har beslutat att det vid varje sammanträde ska ges en 

information om status på hallprojektet. 

 

Kommundirektören informerar om att arbetet löper på enligt plan.             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 170 Dnr KS-00206/2023  

Åtgärdsprogram för miljömålen i Gävleborgs län 2023-
2030 - Tillsammans mot ett hållbart Gävleborg 2030 
 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1.  Kommunstyrelsens arbetsutskott får besluta om yttrandet på 

 arbetsutskottets sammanträde 20 september.  

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals kommun välkomnar att länsstyrelsen har tagit fram ett gediget och 

väl genomarbetat åtgärdsprogram för miljömålen i Gävleborgs län. Ljusdals 

kommun bedömer att merparten av de åtgärder som föreslås och berör 

kommunens arbete i egenskap av huvudaktör och medaktör är både rimliga 

och bra utifrån behoven som är identifierade i gapanalysen, och möjliga att 

uppnå. Då åtgärdsförslagen är många och resurserna hos en liten kommun är 

begränsade, skulle Ljusdals kommun gärna se att länsstyrelsen föreslår en 

prioritetsordning bland åtgärderna på såväl nivå 1 som nivå 2. Detta för att 

hjälpa kommunerna att i egenskap av aktörer, prioritera sitt arbete med 

åtgärderna. Ljusdals kommun saknar åtgärder inom Avfall (Byggavfall, 

Hushållens avfall), Fastighetsföroreningar, Materialval vid nybyggnation ur 

hälso- och miljösynpunkt, Utfasning av giftiga ämnen i skolor, förskolor, 

samt Utfasnings- och undviksämnen. Åtgärder inom alla dessa områden 

skulle passa in under temaområdet ”Giftfritt och cirkulärt” som upplevs tunt. 

 

Yttrande över remiss                 

 

Samhällsservicenämndens yttrande: 

Samhällsservicenämnden har inga synpunkter på remissen och bedömer att 

de åtgärder som föreslås och berör nämndens arbete är både rimliga och 

möjliga att uppnå. 

 

Bygg- och miljöenhetens bedömning: 

Bygg- och miljöenheten vid Ljusdals kommun bedömer att de åtgärdsförslag 

som berör myndigheten är rimliga och att de bör vara möjliga att uppnå. I 

mångt och mycket överensstämmer de föreslagna nya målen med sedan 

tidigare beslutade mål samt med områden som myndigheten själva bedömer 

som prioriterade. 
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Utbildningsnämndens yttrande:  

Utbildningsnämnden har inget att erinra mot förslaget till åtgärdsprogram för 

miljömålen i Gävleborgs län 2023-2030. 

 

Enheten för strategisk och hållbar utvecklings yttrande: 

Enheten för strategisk och hållbar utveckling bedömer att länsstyrelsen har 

tagit fram ett gediget och väl genomarbetat åtgärdsprogram för miljömålen i 

Gävleborgs län. Merparten av de åtgärder som föreslås och berör 

kommunens arbete i egenskap av huvudaktör och medaktör är både rimliga 

och bra utifrån behoven som är identifierade i gapanalysen, och möjliga att 

uppnå. 

 

Enheten har ett antal synpunkter som redovisas nedan.  

 

Synpunkter på Programmet: 

 Strukturen upplevs som något svårnavigerad och opedagogisk. 

Exempelvis ligger Hållbar konsumtion, liksom Cirkulär och 

biobaserad industri och Cirkulära flöden i industrin, under 

temaområde Energi och klimat. Dessa områden kan ha flera 

skärningspunkter med temaområdet Cirkulärt och giftfritt samhälle 

och skulle lika gärna kunna ligga under det temaområdet, som 

överlag upplevs som tunt. Det finns dessutom ett tvärperspektiv som 

är konsumtion. Detta kan med fördel renodlas så att strukturen blir 

mer lättöverskådlig. Hur tvärperspektiven knyter an till 

temaområdena beskrivs (kapitel 2.5), men det skulle behöva göras 

tydligare, liksom att en sammanfattning av vilka områden de berör 

och hur är önskvärt.  

 I kapitel 2.3 och figur 8 hade det varit bra att även synliggöra 

kopplingen mellan varje temaområde och de Agenda 2030 mål som 

de kopplar till/hjälper till att uppfylla. I Ljusdals kommun styr 

Agenda 2030 all verksamhetsplanering, så ett ännu tydligare 

synliggörande av detta hade hjälpt till då åtgärdsprogrammet ska 

implementeras lokalt.   

 Liknande kommentaren ovan vore det bra att få ta del av den 

kartläggning som gjorts av synergier och målkonflikter mellan 

åtgärdsprogrammet och Agenda 2030. Kapitel 2.8 och figur 12 visar 

endast en sammanfattande figur. 

 Termerna “åtgärder” och “satsningar” används om vartannat för det 

som beskrivs som “Nivå 1”, t.ex. i figur 10, figur 11 och i Bilaga 1. 

Det vore bra att se över så att det är samstämmigt genom programmet 

och bilagorna, annars kan det skapa förvirring vad som menas. 
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 Det är tydligt beskrivet vilka som ses som huvudaktör och medaktör 

(kapitel 3.1 och 3.2). För kommunen blir det här tydligt när 

kommunen anses vara huvudaktör och när kommunen anses vara 

medaktör. Det skulle även vara bra att tydliggöra vilken roll huvud- 

och medaktörer är tänkta att ha för respektive åtgärd i Bilaga 1, och 

hur förhållandet dem emellan kan se ut. Detta upplevs som något 

oklart för till exempel åtgärd EK2.1, EK2.2, EK5.1 och EK 5.2.  

 Det är bra med tydliga kriterier för åtgärder på de olika nivåerna 

(kapitel 2.6).   

 Gapanalysen (kapitel 2.2) är värdefull och en bra grund för fortsatta 

prioriteringar. 

 Hur en eventuell revidering av programmet kan komma att ske är väl 

beskriven (kapitel 3.6). 

 

Synpunkter på Åtgärder (Bilaga 1): 

Generella synpunkter 

 Åtgärder på nivå 1 presenteras utan inbördes ordning. Någon form av 

strategi eller prioritering mellan åtgärder på nivå 1 skulle vara bra för att 

hjälpa aktörerna inklusive kommuner att i sig prioritera bland dessa.   

 Det saknas åtgärder inom Avfall (Byggavfall, Hushållens avfall), 

Fastighetsföroreningar, Materialval vid nybyggnation ur hälso- och 

miljösynpunkt, Utfasning av giftiga ämnen i skolor, förskolor, samt 

Utfasnings- och undviksämnen. Åtgärder inom alla dessa områden skulle 

passa in under temaområdet ”Giftfritt och cirkulärt”, som upplevs som tunt. 

 

Temaområde Energi och klimat 

 EK1.2: Det är bra och ambitiöst att länsstyrelsen sätter en tidplan i linje 

med vad forskningen kräver (fossilfri organisation 2025). För Ljusdals 

kommun, som är i början av sin omställningsresa, kommer åtgärden kräva 

en omedelbar acceleration av omställningsarbetet och att hela 

organisationen kraftsamlar för att nå målet. Kan länsstyrelsen som en 

exempelåtgärd bistå med goda exempel från kommuner som lyckats/är på 

väg att lyckas med en så stor omställning på kort tid så hade det varit 

hjälpsamt. 

 EK1.3: Detta upplevs som en bra och relativt “enkel” åtgärd för 

kommuner som ännu inte har en egen klimat- och energiplan. Det är 

positivt att det är tydligt att länsstyrelsen kan stötta i arbetet.   

 EK1.5: Här finns bra och tydliga exempelåtgärder, och det är positivt att 

länsstyrelsen kan bistå med kompetens. Det hade varit bra med exempel 

på hur framsteg inom denna åtgärd ska mätas då det finns många aspekter 

att ta med, vilka är mest relevanta för att mäta framsteg gentemot 

åtgärden? 
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 EK1.6: Vikten av att välja att köpa förnybar eller miljömärkt energi lyfts 

inte. Det kan gärna finnas med som förslag till exempelåtgärd.   

 EK2.2: Bra med en gedigen bank av exempelåtgärder. När det finns så 

många åtgärder exemplifierade hade det varit bra med en 

prioriteringsordning, alternativt vägledning i hur en kommun ska gå 

tillväga för att prioritera utifrån vad som kan förväntas ge störst effekt. 

 EK3.1: Klimatdeklaration är numera lagkrav, inte bara ett förslag, vilket 

med fördel kan framgå. En väg att ställa klimatkrav på nyproduktion av 

byggnader är att använda sig av klimatdeklarationerna, vilket kan stå som 

förslag på åtgärd. För kravställning av nyproduktion finns ett antal 

certifieringssystem som täcker in flera miljöaspekter (och andra 

kvalitetsaspekter). Det finns även system som stöd för effektiv drift. Att 

använda sig av sådana certifieringssystem skulle kunna vara ytterligare 

förslag på exempelåtgärder att ta med i EK3.1 och EK3.2. I övrigt samma 

kommentar som på EK2.2, att det hade varit bra med en föreslagen 

prioritetsordning bland exempelåtgärderna.  

 EK4.1: Detta är en viktig åtgärd med tanke på hur stora summor pengar 

det rör sig om. Vi anser att det inte endast är en klimat-/energiåtgärd utan 

en bredare miljöåtgärd. Åtgärden borde därför ligga under övergripande 

styrning. Då får åtgärden eventuellt högre status och kan ges högre 

prioritering i det kommunala arbetet.   

 EK4.2: Detta är en otroligt viktig åtgärd inte bara för miljöarbetet utan 

också för länets och kommunernas självförsörjning. Samtidigt är 

jordbruket den sektor där det saknas mest 

åtgärder/incitament/handlingsplaner för att sektorn ska bli utsläppsfri 

nationellt. Vi undrar därför om det inte skulle finnas ett värde i att 

prioritera den här åtgärden på något sätt i programmet? I övrigt har vi 

samma kommentar som på EK2.2, att det hade varit bra med en 

föreslagen prioritetsordning bland exempelåtgärderna.  

 EK6.2, 6.4: Kommunerna kan här vara en huvudaktör i egenskap av 

skogsägare. 

 

Temaområde Vatten 

 V.1.1: Bra åtgärd. Intresset verkar finnas både hos politiker och boende i 

kommunen om vattenrelaterade frågor.   

 V.2.1: Bör fler åtgärder implementeras från kommunens sida än vad som 

görs i dagsläget?  

 V.2.2: En viktig och självklar åtgärd från kommunens sida. 

 V.2.3: Bra åtgärd som kan kopplas ihop med de 2 ovanstående 

åtgärderna. Bör fler åtgärder implementeras än vad som görs i dagsläget?   

 V.2.4: Viktig åtgärd som även kan uppmärksammas i V.1.1, då 

markägares kunskaper är viktiga i denna fråga.   
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 V.4.1: Viktig åtgärd som borde uppmärksammas. Bra att den är med i 

programmet.   

 

Temaområde Biologisk mångfald, ekosystemtjänster och friluftsliv 

 BEF.1: Man kanske skulle kunna sätta ett mål att andelen skyddad skog 

ska öka med X% per år fram till 2030? Ska alla de skyddade skogarna 

även vara skyddade från hyggesfria skogsbruksmetoder?  

 BEF.2: Här hade fler exempelåtgärder varit bra.   

 BEF.3: Här är det viktigt att kunskap och information finns bland de 

personer som jobbar med dessa frågor.   

 BEF.4: Relevant åtgärd för ett problem som bara blir större med tiden om 

inga åtgärder implementeras. Det kan dock vara väl omfattande i 

geografiskt stora kommuner med få invånare där budgeten är väldigt 

begränsad.  

 BEF.6: Bra åtgärd som många delar av kommunen drar nytta av (natur- 

friluftsliv och ekosystemtjänst).   

 BEF.7: Väldigt viktig åtgärd som hänger ihop med BEF.1.  

BEF.8: Viktig åtgärd som hela samhället drar nytta av 

 

Arbetsutskottet föreslår 22 augusti 2023, § 91 att kommunstyrelsen beslutar 

att ge arbetsutskottet i uppdrag att besluta om yttrandet på sitt sammanträde 

20 september 2023.  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 91 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 augusti 2023 

Remissvar från SSN 27 juli 2023 

Remissvar från UN 27 juni 2023 

Remiss från länsstyrelsen 4 april 2023 

Remissversion åtgärdsprogram 4 april 2023 

Bilagor till remiss 4 april 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förslaget om att ge 

arbetsutskottet i uppdrag att besluta om yttrandet. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Arbetsutskottet  
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§ 171 Dnr KS-00003/2023  

Protokoll för kommunstyrelsens kännedom- 
uppsiktsplikt 2023 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 

beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 

information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 

denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 

protokoll som är aktuella är: 

 

 Omsorgsnämnden 23 augusti 2023 

 Utbildningsnämnden 24 augusti 2023 

 Arbetsmarknads- och socialnämnden 22 augusti 2023 

 AB Ljusdalshem 28 juni 2023             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 172 Dnr KS-00002/2023  

Delegationsbeslut 2023 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Delgivningen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

För kommunstyrelsens kännedom finns delegationsbeslut nr 44-69. 

 

Samtliga beslut kommer att finnas tillgängliga vid sammanträdet.        

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 

Förteckning över anmälda delegationsbeslut 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att delgivningen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 173 Dnr KS-00302/2023  

Ej verkställda beslut - äldreomsorgen samt stöd och 
omsorg 2023 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.       

Sammanfattning av ärendet 

Omsorgsnämnden har översänt redovisning över ej verkställda beslut (SoL 

och LSS) som inte verkställts inom tre månader.             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 

Omsorgsnämndens protokoll 23 augusti 2023, § 95 

Omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse 17 augusti 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 157 Dnr KS-00382/2023  


Tillsättande av kommundirektör 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Mikael Björk tillsätts som kommundirektör from 8 september 2023.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunchef Nicklas Bremefors avslutade sin anställning den 30 juni 2023. 


Under tiden som rekryteringen av en ny kommundirektör har pågått har 


biträdande kommunchef Mikael Björk varit tillförordnad kommunchef.  


 


Kommunstyrelseförvaltningens HR-enhet har varit ett stöd under 


rekryteringsprocessen. Rekryteringsprocessen har pågått under sommaren 


och sista ansökningsdag för tjänsten som kommundirektör i Ljusdals 


kommun var den 23 juli 2023. Totalt sökte 18 stycken kandidater till 


tjänsten.   


 


En arbetsgivargrupp bestående av kommunstyrelsens presidium, 


förvaltningschefer samt HR - och en grupp med fackliga representanter har 


arbetat med urvalsprocessen, medverkat vid intervjuer samt haft 


avstämningsmöte.  


 


Samtliga ansökningar matchades mot de kvalifikationskrav som angavs i 


annonsen och fyra personer kallades till intervju. Efter avslutade intervjuer 


beslutades att referenser skulle tas av två kandidater.   


 


Referenser togs på två av kandidaterna och en enig arbetsgivargrupp anser 


att det återstår en kandidat av de 18 sökande efter intervjuer och referens-


tagning. Arbetsgivargruppen föreslår att tjänsten ska erbjudas Mikael Björk.  


 


Innan beslut kan fattas om att tillsätta tjänsten som kommunchef behöver en 


MBL 11§ genomföras med arbetstagarorganisationerna. MBL 11§- 


förhandlingen genomfördes 230825. Vid förhandlingen deltog, från 


arbetsgivarens sida, Pernilla Färlin (kommunstyrelsens ordförande) samt 


Anna Johansson (Bitr. HR-chef). De arbetstagarorganisationer som valde att 


medverka vid förhandlingen var: Vision, Sveriges Lärare, Ledarna och 


Kommunal.  
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Vid förhandlingen hade ingen part något att erinra mot arbetsgivarens förslag 


att tillsätta Mikael Björk som Kommundirektör från och med 8 september 


2023. 


 


Därmed föreslås att tjänsten kommundirektör tillsätts av Mikael Björk.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 


MBL-protokoll  


Yrkanden 


Lars Molin (M), Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD), Solange Nordh 


(C), Jonny Mill (LB), Roger Kastman (KD), Henrik Estander (L), Pernilla 


Färlin (M), Jonas Rask Samuelsson (C) och Ove Schönning (S): Bifall till 


förslaget att utse Mikael Björk till kommundirektör. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins m fl 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Mikael Björk 


HR-enheten för verkställande 
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§ 158 Dnr KS-00004/2023  


Information från kommunchefen 2023 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunchef Mikael Björk informerar: 


 


 I förra veckan genomfördes Järvsö Sustainable Tourism Summit. En 


utvärdering kommer att göras och presenteras för kommunstyrelsen. 


 


 Östernäs – Detaljplaner för östra och västra Östernäs är beslutade av 


kommunfullmäktige 2023-08-28. Arbetet fortsätter nu med att 


identifiera nödvändiga investeringar på området för att möjliggöra 


utveckling och etablering. 


 


 Timmerterminal – Arbetsgruppen arbetar enligt plan och nästa 


styrgruppsmöte är planerat till den 6 oktober.  


 


 Hälsingeråd – Hälsingerådet träffades den 23 augusti på Orbaden. 


Samverkansprojekten fortskrider där Ljusdals kommun går in i det 


nya gemensamma lönesystemet den 1 oktober. En It-driftchef för den 


gemensamma IT-organisationen i Hälsingland har anställts. Denne 


önskar besöka kommunstyrelsen i Ljusdal under hösten tillsammans 


med projektledaren för att informera om projektplanen.  


 


 Hälsingerådet fick besök av den ideella föreningen Matvärden som 


informerade om sitt arbete. Utveckling till en ekonomisk förening 


pågår med önskemål om att kommunerna i Hälsingland blir 


medlemmar i föreningen. Mer info till kommunstyrelsen kommer 


under hösten. 


 


 Krisledning – Utvärdering av våra insatser kopplade till det höga 


vattenståndet/skyfallen vi drabbades av i slutet av sommaren pågår.  


 


Under detta sammanträde kommer kommunstyrelsen få en utbildning 


i vårt civilförsvar. 
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 Övrigt - Kommundirektören fick vid kommunstyrelsen sammanträde 


i augusti 2023 frågor om status på arbetet med att ta fram en strategi 


för ladd infrastruktur/laddstolpar i Ljusdals kommun. Enheten för 


näringsliv-och exploatering arbetar just nu med en parkeringsstrategi 


som en del av vår nya översiktsplan. Då laddstolpar har en direkt 


koppling till våra parkeringar så kommer denna fråga att hanteras 


inom kommande parkeringsstrategi som kommer att presenteras för 


kommunstyrelsen i början av 2024.  


    


 Gällande laddstation i Los så kommer en lämplig plats utpekas i ovan 


nämnda parkeringsstrategi och samtal med aktörer på marknaden 


pågår.                


 


 Det kom även en fråga på förra sammanträdet om beredning av 


motion från Tommy Olsson (C) gällande riktlinjer för gåvor till 


kommunen. Kommunstyrelsen har beslutat att återremittera svaret på 


motionen för att invänta konstpolicyn. Konstpolicyn ska antas av 


kommunfullmäktige i september. Därefter hanteras motionen.  


 


Lena Svahn (S) har ett önskemål om att ledamöternas frågor på 


kommunstyrelsen. Ordföranden föreslår att detta ska tas upp för diskussion 


på en beredning. 


 


Lars Molin (M) frågar om status på arbetet med att ta fram en ny risk- och 


sårbarhetsanalys för innevarande mandatperiod. Kommundirektören svarar 


att den kommer till politiken för antagagande under hösten. 


 


Solange Nordh (C) frågar när kompetensförsörjningsstrategin ska beslutas. 


Kommundirektören svarar att strategin har varit på remiss till nämnderna och 


att ärendet inom kort kommer till personalutskottet.  


 


Lena Svahn (S) och Fredrik Röjd (LB) frågar om vilken kommunal 


verksamhet som håller på att flytta in i en av Ljusdalhems lokaler vid 


Postplan. Kommundirektören svarar att det är Anhörigstöd som flyttar sin 


verksamhet dit.  


 


Jonas Rask Samuelsson (C) frågar om Länsstyrelsens beslut om att avslå 


ansökan från Vallens gård om biogasanläggning. Ordföranden meddelar att 


Landshövdingen besöker Ljusdal om två veckor, då ska denna fråga lyftas.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 159 Dnr KS-00100/2022  


Utredning Bilpoolen- information 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommundirektören och enhetschefen för arbetsmarknadsenheten lämnar en 


statusrapport på arbetet med utredningen av bilpoolen. En genomlysning av 


nuvarande fordonsflotta har genomförts och kostnader kopplade till  


densamma har identifierats.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 29 augusti 2023 


Presentation bilpoolen 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 160 Dnr KS-00343/2023  


Verksamhetsområde för kommunala vattentjänster i 
Harsa 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Ärendet remitteras till samhällsservicenämnden för yttrande.  


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdal Energi har tagit fram förslag till verksamhetsområde för kommunala 


ren- och spillvattentjänster i Harsa. Kommunfullmäktige föreslås fastställa 


verksamhetsområden för kommunala vattentjänster för Harsavallen och 


Svemarksbyn samt justera verksamhetsområde för Harsaklacken.            


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 90 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 augusti 2023 


Ljusdal Vattens förslag 29 juni 2023 


Samhällsserviceförvaltningens yttrande 29 juni 2023 


Bilagor 29 juni 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD) och Solange Nordh (C): Ärendet 


remitteras till samhällsservicenämnden för yttrande.   


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 
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§ 161 Dnr KS-00272/2023  


Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
betänkandet Värdet av vinden - kompensation, 
incitament och planering för hållbar fortsatt utbyggnad 
av vindkraften (SOU 2023:18) 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Remissvaret ska kompletteras med följande skrivning: 


Utredningen klargör att ”Vindkraften har en påtaglig påverkan på sin 


omgivning." men när denna påverkan sedan beskrivs saknas helt frågan om 


vindkraftens ofta avsevärda påverkan på den biologiska mångfalden.  


 


Därför behöver det först och främst finnas någon form av ekologisk 


kompensation utöver den ekonomisk kompensation till närboende, 


lokalsamhällen och kommuner som föreslås i utredningen. Negativ påverkan 


på den biologiska mångfalden kan uppstå under utvinnande av material, 


konstruktion av komponenter och vid transporter. Markförändringar vid 


uppförande och ianspråktagande av mark under själva driften kan också 


innebära ytterligare negativ påverkan. 


 


Därför bör det vara föremål för fortsatt utredning hur man kan mäta negativ 


påverkan på den biologiska mångfalden och på vilket vis kompensatoriska 


åtgärder skulle kunna regleras. Kanske med avstamp i Naturvårdsverkets 


rapport 7008 om ekologisk kompensation. 


 


För teknikneutralitetens skull bör sådana krav på ekologisk kompensation 


också gälla alla energianläggningar över viss storlek, inklusive stora 


kraftledningar. 


 


2. Meningen som börjar med För att säkerställa att fastighetsägare får sin 


ersättning, som denne är berättigad till, ska kompletteras med ordet 


skyldighet och därmed lyda: För att säkerställa att fastighetsägare får sin 


ersättning, som denne är berättigad till, bör snarare frågan om inlösen vara 


en skyldighet för det bolag som söker tillståndet att inkomma med en sådan 


fråga till de berörda i första hand.  


 


3. Remissyttrandet godkänns i övrigt och skickas till Klimat- och 


näringslivsdepartementet.  
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Sammanfattning av ärendet 


Kommunen har fått en remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet.  


 


Utredningens uppdrag har varit att föreslå system för att kompensera dem 


som påtagligt påverkas av vindkraftsutbyggnad, men också lämna förslag 


som ger kommunerna stärkta incitament att medverka till utbyggd vindkraft. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen har utarbetat ett förslag till remissyttrande: 


 


”Ljusdals kommun är en kommun med både befintliga vindkraftsparker samt 


flera ärenden som handläggs, därav är remissen av stor betydelse då intresset 


från exploatörer är stort för att anlägga nya parker i vår kommun. I 


sammanhanget föreslår kommunen att även en ersättning för befintliga 


parker bör tillfalla de kommuner som redan idag bidrar med energi från 


vindkraft, i utredningen påpekas att man inte vill förändra spelreglerna för de 


redan fattade investeringsbesluten. Lämpligast är i så fall att en ersättning 


kommer från statligt håll som tilldelas kommunerna, kommer ingen sådan 


ersättning kan flera kommuner tolka det som en orättvisa.  


 


Just nu pågår också ett arbete med att ta fram en ny översiktsplan för 


kommunen samt ett nytt tillägg, en ny vindkraftsplan. 


 


Ljusdals kommun finner jämförelsen med våra nordiska grannländer 


intressant och där kan man konstatera att Sverige sticker ut negativt i det 


avseendet som gäller kompensation till kommunerna, en viss skillnad finns 


mellan länderna. 


  


Förslaget om kommunal energiplanering som utredningen föreslår bedöms 


också som lämpligt utifrån perspektivet om utbyggnad av fossilfri 


elproduktion då det begreppet är bredare. Kommunen uppskattar att ett 


ekonomiskt stöd för en sådan planering ska finnas, som utredningen föreslår. 


 


Genom de direktiven som utredaren har fått så omnämns att alternativen för 


stärkta incitament blir svåra att uppnå. 


 


Ljusdals kommun tycker det är beklagligt att utredaren har fått direktiv som 


blir motsägelsefulla och därmed svårt att hitta förslag för att skapa stärkta 


incitament. Flera av de föreslagna ersättningsmetoderna är lämpliga från ett 


kommunalt perspektiv, dock måste direktiven från regeringen i så fall 


ändras. 
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Ljusdals kommun föreslår att man bör hitta alternativ för att få en regel-


mässig ersättning för den mark som upplåts till energiproduktion. En 


nationell översyn av befintligt samt kommande behov av energi bör jämföras 


med vilka kommuner som bidrar mest till energibehovet, de kommuner som 


bidrar mest bör således få en skälig ersättning för sitt bidrag, detta kan också 


implementeras för kommuner med ett stort ledningsnät, då man upplåter 


mark för befintliga och kommande ledningsdragningar. Detta kan både vara 


regionnätet samt statliga nätet. 


 


Byggnader på ofri grund bör ersättas på samma sätt som övriga fastigheter. 


Vad gäller inlösenfrågor, så är det av stor vikt att informationen tydligt går ut 


till de berörda fastighetsägarna. Utredningen föreslår att rätten till inlösen 


gäller endast inom ett år från och med att vindparken satts i drift. För att 


säkerställa att fastighetsägare får sin ersättning, som denne är berättigad till, 


bör snarare frågan om inlösen komma från det bolaget som söker tillståndet i 


första hand. 


 


En ersättning kan vara en del av den producerade energin, en avgift per verk, 


eller en fond som kommunerna hanterar och utifrån den söka pengar som 


bedöms som nyttiga för allmänheten.” 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 28 augusti 2023 


Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 89 


Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementeten samt bilagor 10 maj 


2023 


Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP): Remissvaret ska kompletteras med följande 


skrivning: "Utredningen klargör att ”Vindkraften har en påtaglig påverkan på 


sin omgivning." men när denna påverkan sedan beskrivs saknas helt frågan 


om vindkraftens ofta avsevärda påverkan på den biologiska mångfalden.  


 


Därför behöver det först och främst finnas någon form av ekologisk 


kompensation utöver den ekonomisk kompensation till närboende, 


lokalsamhällen och kommuner som föreslås i utredningen. Negativ påverkan 


på den biologiska mångfalden kan uppstå under utvinnande av material, 


konstruktion av komponenter och vid transporter. Markförändringar vid 


uppförande och ianspråktagande av mark under själva driften kan också 


innebära ytterligare negativ påverkan. 
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Därför bör det vara föremål för fortsatt utredning hur man kan mäta negativ 


påverkan på den biologiska mångfalden och på vilket vis kompensatoriska 


åtgärder skulle kunna regleras. Kanske med avstamp i Naturvårdsverkets 


rapport 7008 om ekologisk kompensation. 


 


För teknikneutralitetens skull bör sådana krav på ekologisk kompensation 


också gälla alla energianläggningar över viss storlek, inklusive stora 


kraftledningar." 


 


Henrik Karlström (SD): Bifall till förslag till remissyttrande.   


 


Lars Molin (M) och Henrik Karlström (SD): Meningen som börjar med För 


att säkerställa att fastighetsägare får sin ersättning, som denne är berättigad 


till, ska kompletteras med ordet skyldighet och därmed lyda: För att 


säkerställa att fastighetsägare får sin ersättning, som denne är berättigad till, 


bör snarare frågan om inlösen vara en skyldighet för det bolag som söker 


tillståndet att inkomma med en sådan fråga till de berörda i första hand.  


 


Jonas Rask Samuelsson (C): Bifall till förslag till remissyttrande. 


 


Jonny Mill (LB): Bifall till förslag till remissyttrande samt Lars Molins 


ändringsyrkande.  


 


Lena Svahn (S): Bifall till förslag till remissyttrande samt Kristoffer 


Kavallins tilläggsyrkande.  


 


Ajournering begärs. Efter fem minuter återupptas förhandlingarna.  


 


Solange Nordh (C), Jonas Rask Samuelsson (C), Pernilla Färlin (M), Henrik 


Estander (L) och Ove Schönning (S): Bifall till Kristoffer Kavallins 


tilläggsyrkande.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins m fl tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att godkänna 


förslag till remissyttrande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  
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Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins m fl 


ändringsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Klimat- och näringslivsdepartementet 
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§ 162 Dnr KS-00223/2023  


Tröskelväxling i hemsjukvården 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Ljusdals kommun avslår förslaget till ny skatteväxling inom Gävleborg 


 län.  


Sammanfattning av ärendet 


Hälso-och sjukvårdsnämnden önskar ett ställningstagande från länets 


kommuner till att genomföra skatteväxling för hembesök på 


primärvårdsnivå. Återkoppling önskas senast 30 september 2023. 


 


Ärendet har remitterats till omsorgsnämnden som har yttrat sig i ärendet.   


 


Hemsjukvården skatteväxlades 2013 mellan dåvarande Landstinget 


Gävleborg och länets tio kommuner. Under den processen var det vissa 


frågor, ansvarsområden som inte blev klara och därav kvarstannade de i 


Landstingets drift. Detta har visat sig skapa konflikter kring den enskilde 


individen som inte blir bra för någon part. Därav beslutade det politiska 


Nätverk Välfärd att göra en särskild utredning för att ta ställning till om det 


eventuellt ska göras en ny skatteväxling från region till kommunerna som 


innehåller kvarvarande delar i hemsjukvården. 


 


En partsgemensam arbetsgrupp med representanter från Länsledning gjorde 


ett inledande arbete som presenterades för Nätverk Välfärd. Man beslutade 


att gå vidare med en fördjupad undersökning och för uppdraget anlitades 


Sirona. Den rapporten presenterades för Nätverk Välfärd vid möte  


2021-09-02 och för Länsledning 2021-09-10. Efter redovisningar beslutades 


att fördjupa utredningen ytterligare med analys av hjälpmedel och vilken 


ekonomisk påverkan en växling av ansvar skulle innebära. Tilläggsanalysen 


blev klar 2022-03-11. Den redovisades för Nätverk Välfärd vid möte  


2022-05-12. Därefter sändes rapporten ut till samtliga ledamöter i 


Länsledning. 
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Hälso- och sjukvårdsnämnden önskar nu från länets kommuner ett 


ställningstagande till att genomföra skatteväxling för hembesök på 


primärvårdsnivå, samt vid ett positivt ställningstagande: 


 


 Besked om datum för överföring av ansvar för hembesök i 


primärvård till den kommunala hälso- och sjukvården, samt en 


samverkan med regionen i planeringen och genomförandet av denna. 


I dag ansvarar regionen för    hembesök när insatsen inte bedöms 


vara varaktig mer än 14 dagar. 


 


 Besked om datum för övertagande av ansvar för rehabilitering för 


personer med LSS-beslut där kommunen har hälso- och 


sjukvårdsansvar, samt en samverkan med regionen och 


genomförandet av denna. 


 


Yttrande  


Omsorgsförvaltningen Ljusdal vill understryka att fortsatt utveckling av 


arbetet med Nära Vård bör prioriteras och tydligare implementeras i 


verksamheterna. En utveckling av Nära Vård kan komma att lösa vissa av de 


utmaningar som ligger till grund för förslag om skatteväxling.  


 


Omsorgsförvaltningen har tagit del av de synpunkter i ärendet som inkommit 


från MAS/MAR-gruppen i Gävleborg. Omsorgsförvaltningen ställer sig 


bakom synpunkterna och hänvisar till dem i rekommendationen om att beslut 


gällande skatteväxling inte bör tas i dagsläget. MAS/MAR-gruppens 


synpunkter bifogas yttrandet.  


Beslutsunderlag 


Omsorgsnämndens protokoll 23 augusti 2023, § 89 


Tjänsteskrivelse 11 augusti 2023 


Bilaga till yttrande: Synpunkter från MAS/MAR gällande sakfel i 


utredningen Tröskelväxling diarieförd 11 augusti 2023. 


Tjänsteskrivelse Hälso- och sjukvårdsnämnden diarieförd 24 april 2023. 


Protokoll 2023-01-31 § 15 HSN Tröskelväxling - Primärvård diarieförd 24 


april 2023. 


Tilläggsuppdrag hjälpmedel - Fördjupad utredning av hemsjukvården - 


Slutrapport diarieförd 24 april 2023. 


Slutrapport - Tilläggsanalys av hjälpmedel. Fördjupad utredning av 


konsekvenserna vid eventuell tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg 


diarieförd 24 april 2023. 


Slutrapport - Fördjupad utredning av konsekvenserna vid eventuell 


tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg diarieförd 24 april 2023. 
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Yrkanden 


Ove Schönning (S): Bifall till omsorgsnämndens förslag att avslå förslaget 


till ny skatteväxling inom Gävleborgs län.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ove Schönnings 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 163 Dnr KS-00132/2023  


Omsorgsnämndens yttrande över revisionsrapport 
Framtidens äldreomsorg- information  


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Informationen noteras till protokollet.      


 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  En uppföljning ska ske på kommunstyrelsens sammanträde 30 november 


 2023.      


Sammanfattning av ärendet 


Kommunrevisionen överlämnade i februari 2023 granskningsrapporten 


Framtidens äldreomsorg till omsorgsnämnden för yttrande senast 31 maj 


2023. 


  


Kommunfullmäktige fick den 3 april 2023 information om rapporten. Utifrån 


genomförd granskning är revisorernas bedömning att omsorgsnämnden inte 


säkerställt att arbetet med att utforma framtidens äldreomsorg bedrivs på ett 


ändamålsenligt sätt och med tillräcklig intern kontroll. 


 


Mot bakgrund av de iakttagelser som framkommit i granskningen lämnas 


följande rekommendationer till omsorgsnämnden: 


 


 att nämnden upprättar en plan/strategi som tydligt visar inriktningen 


för arbetet med äldreomsorgen på lång sikt (>3 år). 


 att nämnden upprättar beslutsunderlag (planer/strategier) som är 


heltäckande inom området, d v s att beslutsunderlagen omfattar 


digitalisering, utbud av boenden och övriga delar som berör 


granskningsområdet.  


 att nämnden fastställer direktiv för hur, när och i vilken omfattning 


arbetet med framtidens äldreomsorg ska följas upp till nämnden. 


 


Besked gavs vid sammanträdet att omsorgsnämndens svar kommer att delges 


kommunfullmäktige för information. 
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Omsorgsnämnden svarade på rapporten den 24 maj 2023, § 65. I den 


sammanfattande slutsatsen står det att det inte råder brist på planering inom 


förvaltningen, varken på lång eller kort sikt. Omsorgsförvaltningens ledning 


är fullt införstådda med att läget är att kalla närmast akut och att den 


förändring som just nu genomförs är absolut nödvändig.  


 


Omsorgsförvaltningen behöver dock framledes förtydliga sina mål och 


uppdrag i verksamhetsplanen. Utöver den löpande text som inleder 


verksamhetsplanen bör eventuellt också beslutsunderlaget framgå så att det 


blir extra tydligt vad förvaltningen arbetar med och varför man gör det.            


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 


Omsorgsnämndens protokoll 24 maj 2023, § 65 


Bilagor 1-5 


Kommunfullmäktiges protokoll 3 april 2023, § 33 


Revisorernas utlåtande 


Revisionsrapport- Framtidens äldreomsorg 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): En uppföljning ska ske på kommunstyrelsens 


sammanträde 30 november 2023.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget 


tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 164 Dnr KS-00318/2023  


Remiss från Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap om Strategi och handlingsplan för 
personalförsörjning av deltidsbrandmän 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Kommundirektören får i uppdrag att skriva ett tillägg till remissvaret som 


 beskriver kommunens situation med att rekrytera, behålla och utveckla 


 deltidsbrandmän samtidigt som Los och Ramsjö som ligger i stora 


 skogsområden endast har brandvärn. Samt att vi är en glesbygdskommun. 


 


 Kommunen vill också framhålla att EU:s regler för dygnsvila skapar 


 problem med att behålla deltidsbrandmän.  


 


2.  Yttrandet godkänns i övrigt och ska skickas till Myndigheten för 


 Samhällsskydd och beredskap.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningens HR-enhet tillsammans med chefen för 


Räddningstjänsten har lämnat förslag till yttrande gällande Myndigheten för 


samhällsskydd och beredskap (MSB:s) förslag till strategi och handlingsplan 


för kompetensförsörjning av deltidsbrandmän.  


 


Förutom synpunkter vill myndigheten ta del av konstruktiva förslag som kan 


förbättra strategin och handlingsplanen. 


 


Yttrande 


Kommunstyrelseförvaltningens synpunkter och förslag omfattar följande: 


 


 Strategin och handlingsplanen är väl utarbetad i sin omfattning och 


uppskattas positivt av förvaltningen och av Räddningstjänsten.  


 


 Det positiva för Ljusdals kommun är att bemanningen i nuläget är 


 god när det gäller deltidsbrandmän. Det finns tid att förbereda för de 


 resursbehov som kommer med hjälp av MSB:s strategi och 


 handlingsplan, och att  komplettera den med lokalt perspektiv.  
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 MSB frågar om strategin och handlingsplanen går att införliva i 


kommunens egen kompetensförsörjningsplanering och arbetsstrategi 


och svaret är att inga hinder finns. 


 


Ljusdals kommun (HR-enheten) har tillsammans med chefen för Rädd-


ningstjänsten studerat handlingsplanen och har önskemål om följande:  


 


 Tidigarelägg kommunikationen och informationen till politiker och 


tjänstemän. 


 


 Enligt tidsplanen ska detta genomföras i början av år 2026, vilket 


 upplevs som alltför långt bort. Information och kommunikation med 


 uppföljning behöver ske kontinuerligt under de kommande åren.  


 


 Anledningarna är flera och här nedan summeras de:  


 Det finns behov av att medvetandegöra och förändra attityder som 


handlar om att uppmuntra alla yrkesgrupper inom kommunen där det 


kan finns anställda som kan vara eller bli intresserade att söka till 


deltidsbrandman.  


 Det kräver tid, resurser och gemensamma ansträngningar för att 


arbeta strukturerat med attitydförändringar, samt ett tydligt uppdrag 


från styrande politiker i kommunen. I dagsläget är det några få 


tjänstemän inom en förvaltning som är deltidsbrandmän och inom 


övriga förvaltningar finns det inga alls. 


 Viljan att hjälpa till finns och är stor, det vet vi efter bränderna i 


färskt minne från år 2018. Det var ett heroiskt arbete som 


genomfördes av många krafter där vissa var avlönade men mycket av 


arbetet gjordes av ideella resurser. Samhörigheten av att samarbeta 


och stoltheten över att vara en av flera som hjälpte till och gjorde 


skillnad för utgången kommer att vara en god grund till att lyckas 


rekrytera fler deltidsbrandmän.  


 Det finns behov av att MSB stöttar kommunerna med utbildnings-


material som vänder sig till flera olika målgrupper, så som 


förtroendevalda och tjänstemän, anställda och chefer för arbetet med 


förändring av attityder. Attitydförändringar handlar om att dels ändra 


människors mindset dels strukturell och med styrningsnivåer för 


beslutsfattare med verksamhet och personalansvar. Med stöd i utbild-


ningsmaterial och processhandledning för de lokala utbildarna från 


MSB kommer det att finnas goda möjligheter att lyckas.  


 Det finns därutöver behov av informationsmaterial som vänder sig 


till nyfikna och intresserade invånare.  
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 Ljusdals kommun tillsammans med Räddningstjänsten bidrar med sin 


del genom att med egna resurser bjuda in till lokala kampanjer, 


studiebesök, informationsmöten och att producera lokal film för att 


locka intresserade. 


 


 Med denna lokala förankring kommer nationell kommunikation och 


 utbildningsmaterial att kompletteras med igenkänningsfaktorn som 


 har stor betydelse för att såväl Ljusdals kommun som arbetsgivare 


 och att privat näringsliv ska möjliggöra för sina medarbetare att 


 komplettera sina anställningar som deltidsbrandman och den 


 samhällsnytta det faktiskt ger till Hälsingland. 


 


 Därutöver planerar Räddningstjänsten särskilt att bjuda 


deltidsbrandmän till nätverksträffar inom kommunen men även att 


samarbeta med andra kommuner för att lyssna in vad mer som kan 


göras för att locka intresserade. Alla oavsett genus ska känna sig 


välkomnade att bli deltidsbrandman.    


 


Räddningschefen informerar om hur rekrytering av deltidsbrandmän sker 


idag.  Det blir svårare och svårare att få personer som vill bli 


deltidsbrandman. Men i nuläget har kommunen dock bra bemanning i 


Ljusdal, Järvsö och Färila.  


 


Räddningschefen informerar också om RiS- Räddning i samverkan.  


 


Ajournering begärs. Efter 60 minuter återupptas förhandlingen.  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 87 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 17 juli 2023 


Remiss från MSB med bilagor 15 juni 2023 


Yrkanden 


Lars Molin (M), Lena Svahn (S), Ove Schönning (S) och Henrik Karlström 


(SD): Kommundirektören får i uppdrag att skriva ett tillägg till remissvaret 


som beskriver kommunens situation med att rekrytera, behålla och utveckla 


deltidsbrandmän samtidigt som Los och Ramsjö som ligger i stora skogs-


områden endast har brandvärn. Samt att vi är en glesbygdskommun. 


 


Kommunen vill också framhålla att EU:s regler för dygnsvila skapar 


problem med att behålla deltidsbrandmän.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins m fl 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yttrandet i övrigt. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


MSB efter komplettering av remissvar 
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§ 165 Dnr KS-00006/2023  


Grundläggande säkerhetsutbildning 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen fåren grundläggande säkerhetsutbildning i hot och hat, 


lagstiftning, personlig säkerhet, rutiner för hantering av incidenter, sociala 


medier, utbildningar och informationssäkerhet. 


 


Syftet är att stärka det förebyggande arbetet och undvika att spänning och 


konflikt uppstår, med målet att undvika händelser som kan orsaka störningar 


i det demokratiska arbetet.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 166 Dnr KS-00371/2023  


Uppdrag om att utreda organisationen i Ljusdals 
kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Kommundirektören får i uppdrag att utreda förvaltningsorganisationen 


 med krav på avrapportering och ett konkret förslag till kommunstyrelsen 


 för vidare behandling av kommunfullmäktige vid behov.  


Sammanfattning av ärendet 


Det finns en politisk vilja att utreda en utveckling av tjänstemanna-


organisationen i Ljusdals kommun. Ljusdals kommun står inför stora 


utmaningar och möjligheter, både interna och externa.  


 


Analysgrupperna som arbetat under våren 2023 har konstaterat att 


”kommunen som organisation lider av ett antal faktorer som hämmar 


utvecklingen inom samtliga områden, och vars konsekvenser kommer bli 


uppenbara inom de närmaste åren /…/ Organisationen behöver tydlig 


ledning, styrningsstruktur och kommunikation i förvaltning och organisation. 


Det finns stora svårigheter att strukturerat samverka mellan olika delar i 


organisationen, och frånvaron av enhetliga och överenskomna 


arbetsprocesser skapar en organisation som i bästa fall kan beskrivas som en 


grupp människor som med god vilja arbetar i olika organisationer på samma 


plats, men inte som en samfungerande organisation som arbetar i samma 


riktning mot samma mål och som följer upp och utvärderar dessa.” 


 


Man konstaterar vidare att samverkan inom organisationen är personbundet, 


utan gemensamma strukturer eller processer.  


 


Ljusdals kommun har inte råd – vare sig verksamhetsmässigt eller 


ekonomiskt – att fortsätta arbeta på samma sätt som tidigare, och vi ser 


därför ett behov av att skyndsamt utreda alternativ för organisationen.  


 


I Framtid Ljusdals Politiska Deklaration 2023-2026 framförs behovet av att 


”utreda nämndsorganisationen för ökad effektivitet”. Både den politiska – 


och tjänstemannaorganisationen ska ses över för att vara så ändamålsenliga 


som möjligt för de prioriterade mål och uppdrag som tagits av kommunfull-


mäktige, med utgångspunkt i Agenda 2030. Framtid Ljusdal har för avsikt 







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


27(40) 


Datum 


2023-09-07 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


att initiera samtal och arbetet med att utveckla nämndsorganisationen i 


enlighet med gällande regelverk i god tid inför kommande val 2026. 


  


Kommundirektören får därför i uppdrag att skyndsamt utreda 


förvaltningsorganisationen, med krav på avrapportering och ett konkret 


förslag till Kommunstyrelsen för vidare behandling av Kommunfullmäktige 


vid behov.  


 


Utredningen bör sträva efter att 


• Skapa en ändamålsenlig, strömlinjeformad organisation i linje med de av 


 kommunfullmäktige prioriterade målen och uppdragen 


• Minimera onödig myndighetsöverskridande kommunikation 


• Genomgående effektivisera ledarskap och struktur i hela organisationen, 


 från förvaltnings- till enhetsnivå 


 


Utredningen bör innehålla konsultationer med förvaltningsledningen, enhets- 


och verksamhetschefer, de fackliga organisationerna samt medarbetare. Den 


bör också visa upp exempel på kommuner som gjort liknande organisations-


förändringar med gott resultat.  


Beslutsunderlag 


Skrivelse från kommunstyrelsens ordförande 


Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023 


Yrkanden 


Jonas Rask Samuelsson (C), Lena Svahn (S) och Solange Nordh (C):  


Ärendet ska återremitteras till arbetsutskottet för förtydligande av uppdraget 


att utreda förvaltningsorganisationen 


 


Henrik Estander (L), Jonny Mill (LB), Roger Kastman (KD),  


Kjell Israelsson (M) och Henrik Karlström (SD): Kommundirektören får i 


uppdrag att utreda förvaltningsorganisationen med krav på avrapportering 


och ett konkret förslag till kommunstyrelsen för vidare behandling av 


kommunfullmäktige vid behov.  


 


Kristoffer Kavallin (MP): Förslaget avslås.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Jonas Rask-


Samuelssons m fl yrkande om att återremittera ärendet. Ordföranden finner 


att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå yrkandet, Nej-röst för att bifalla yrkandet.  


Omröstningsresultat 


Med 7 Ja-röster mot 4 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 


yrkandet om återremiss. Ärendet ska sålunda avgöras idag. 


 


Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L), Jonny Mill 


(LB), Roger Kastman (KD), Kristoffer Kavallin (MP) och Kjell Israelsson 


(M) röstar Ja. 


 


Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Ove Schönning (S) och 


Solange Nordh (C) röstar Nej. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders m 


fl yrkande om att ge kommundirektören i uppdrag att utreda förvaltnings-


organisationen med krav på avrapportering och ett konkret förslag till 


kommunstyrelsen för vidare behandling av kommunfullmäktige vid behov. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Reservationer 


Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet och inlämnar följande 


skriftliga reservation: Som uppdraget är formulerat anser jag att det redan nu 


ryms inom kommunchefens ordinarie befogenhet och därför är det helt 


onödigt. Det politiska initiativet från Framtid Ljusdal är också otydligt och 


de borde återkomma med ett nytt förslag med tydligare problembeskrivning 


och vad de vill åstadkomma. Jag anser inte att det är ett uppdrag för 


kommunstyrelsens arbetsutskott att göra Framtid Ljusdals arbete och därför 


anser jag att en återremittering till arbetsutskottet är olämplig. 
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Jonas Rask-Samuelsson (C) och Solange Nordh (C) reserverar sig mot 


beslutet och inlämnar följande skriftliga reservation: Ärendet hade vid 


behandling i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 augusti inga färdiga 


förslag till beslut eller utredningsuppdrag. Vid kommunstyrelsens 


sammanträde fanns ett flertal frågetecken kring både omfattning och djup på 


utredningens uppdrag. Det politiska initiativet från Framtid Ljusdal var 


otydligt och istället för att möta oss och återkomma med ett nytt förslag med 


tydligare problembeskrivning gick Framtid Ljusdal till beslut. Vi anser det är 


olyckligt att den politiska majoriteten inte söker samförstånd och enighet i 


större förändringsprocesser.  


 


 Beslutsexpediering 


Akt 


Kommundirektören för verkställande 
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§ 167 Dnr KS-00036/2023  


Medarbetarundersökning 2022 för kommunstyrelse-
förvaltningen  


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Vid kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2023 presenterades 


resultatet av medarbetarundersökningen som genomfördes i slutet av 


föregående år på en kommunövergripande nivå.  


 


Resultatet har sedan dess behandlas inom varje enhet inom respektive 


förvaltning där ansvarig chef, tillsammans med medarbetarna och 


skyddsombud analyserat resultatet samt genomfört en riskbedömning och 


gjort en handlingsplan. 


 


Kommunstyrelseförvaltningens resultat visar att stödfunktioner, ledarskap, 


trygghet, kunskap och handlingsutrymme fungerar väl samtidigt som 


förvaltningens medarbetare uttrycker att arbetsbelastningen är för hög och att 


man inte får tillräcklig återhämtning.  


 


Under sammanträdet presenterar kommundirektören resultatet i sin helhet.            


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 17 maj 2023, § 60 


Kommunstyrelsens skrivelse 10 maj 2023 


MAU 2022 Kommunstyrelseförvaltningen 10 maj 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 168 Dnr KS-00286/2022  


Ombyggnad Färila skola- information 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har sedan tidigare beslutat att detta ärende ska vara 


återkommande vid samtliga sammanträden till dess att annat beslutas. 


 


Modulerna är nu på plats i Färila och arbetet inuti modulerna pågår. Dessa 


ska vara färdigställda till den 7 oktober utifrån den upphandling som är 


genomförd. Den samlade bedömningen är att arbetet följder den uppsatta 


tidsplanen.  


   


Parallellt med detta arbete pågår också arbetet med att arbeta fram ytterligare 


förslag på hur man kan bygga om Färila skola. Ett första förslag från anlitad 


arkitekt ska presenteras för kommundirektör och förvaltningschef för 


utbildningsförvaltningen i slutet av september. 


 


Ärendet kommer efter beredning att presenteras för kommunstyrelsen.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 4 september 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 169 Dnr KS-00114/2021  


Information om status på hallprojektet 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har beslutat att det vid varje sammanträde ska ges en 


information om status på hallprojektet. 


 


Kommundirektören informerar om att arbetet löper på enligt plan.             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 170 Dnr KS-00206/2023  


Åtgärdsprogram för miljömålen i Gävleborgs län 2023-
2030 - Tillsammans mot ett hållbart Gävleborg 2030 
 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1.  Kommunstyrelsens arbetsutskott får besluta om yttrandet på 


 arbetsutskottets sammanträde 20 september.  


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals kommun välkomnar att länsstyrelsen har tagit fram ett gediget och 


väl genomarbetat åtgärdsprogram för miljömålen i Gävleborgs län. Ljusdals 


kommun bedömer att merparten av de åtgärder som föreslås och berör 


kommunens arbete i egenskap av huvudaktör och medaktör är både rimliga 


och bra utifrån behoven som är identifierade i gapanalysen, och möjliga att 


uppnå. Då åtgärdsförslagen är många och resurserna hos en liten kommun är 


begränsade, skulle Ljusdals kommun gärna se att länsstyrelsen föreslår en 


prioritetsordning bland åtgärderna på såväl nivå 1 som nivå 2. Detta för att 


hjälpa kommunerna att i egenskap av aktörer, prioritera sitt arbete med 


åtgärderna. Ljusdals kommun saknar åtgärder inom Avfall (Byggavfall, 


Hushållens avfall), Fastighetsföroreningar, Materialval vid nybyggnation ur 


hälso- och miljösynpunkt, Utfasning av giftiga ämnen i skolor, förskolor, 


samt Utfasnings- och undviksämnen. Åtgärder inom alla dessa områden 


skulle passa in under temaområdet ”Giftfritt och cirkulärt” som upplevs tunt. 


 


Yttrande över remiss                 


 


Samhällsservicenämndens yttrande: 


Samhällsservicenämnden har inga synpunkter på remissen och bedömer att 


de åtgärder som föreslås och berör nämndens arbete är både rimliga och 


möjliga att uppnå. 


 


Bygg- och miljöenhetens bedömning: 


Bygg- och miljöenheten vid Ljusdals kommun bedömer att de åtgärdsförslag 


som berör myndigheten är rimliga och att de bör vara möjliga att uppnå. I 


mångt och mycket överensstämmer de föreslagna nya målen med sedan 


tidigare beslutade mål samt med områden som myndigheten själva bedömer 


som prioriterade. 
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Utbildningsnämndens yttrande:  


Utbildningsnämnden har inget att erinra mot förslaget till åtgärdsprogram för 


miljömålen i Gävleborgs län 2023-2030. 


 


Enheten för strategisk och hållbar utvecklings yttrande: 


Enheten för strategisk och hållbar utveckling bedömer att länsstyrelsen har 


tagit fram ett gediget och väl genomarbetat åtgärdsprogram för miljömålen i 


Gävleborgs län. Merparten av de åtgärder som föreslås och berör 


kommunens arbete i egenskap av huvudaktör och medaktör är både rimliga 


och bra utifrån behoven som är identifierade i gapanalysen, och möjliga att 


uppnå. 


 


Enheten har ett antal synpunkter som redovisas nedan.  


 


Synpunkter på Programmet: 


 Strukturen upplevs som något svårnavigerad och opedagogisk. 


Exempelvis ligger Hållbar konsumtion, liksom Cirkulär och 


biobaserad industri och Cirkulära flöden i industrin, under 


temaområde Energi och klimat. Dessa områden kan ha flera 


skärningspunkter med temaområdet Cirkulärt och giftfritt samhälle 


och skulle lika gärna kunna ligga under det temaområdet, som 


överlag upplevs som tunt. Det finns dessutom ett tvärperspektiv som 


är konsumtion. Detta kan med fördel renodlas så att strukturen blir 


mer lättöverskådlig. Hur tvärperspektiven knyter an till 


temaområdena beskrivs (kapitel 2.5), men det skulle behöva göras 


tydligare, liksom att en sammanfattning av vilka områden de berör 


och hur är önskvärt.  


 I kapitel 2.3 och figur 8 hade det varit bra att även synliggöra 


kopplingen mellan varje temaområde och de Agenda 2030 mål som 


de kopplar till/hjälper till att uppfylla. I Ljusdals kommun styr 


Agenda 2030 all verksamhetsplanering, så ett ännu tydligare 


synliggörande av detta hade hjälpt till då åtgärdsprogrammet ska 


implementeras lokalt.   


 Liknande kommentaren ovan vore det bra att få ta del av den 


kartläggning som gjorts av synergier och målkonflikter mellan 


åtgärdsprogrammet och Agenda 2030. Kapitel 2.8 och figur 12 visar 


endast en sammanfattande figur. 


 Termerna “åtgärder” och “satsningar” används om vartannat för det 


som beskrivs som “Nivå 1”, t.ex. i figur 10, figur 11 och i Bilaga 1. 


Det vore bra att se över så att det är samstämmigt genom programmet 


och bilagorna, annars kan det skapa förvirring vad som menas. 
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 Det är tydligt beskrivet vilka som ses som huvudaktör och medaktör 


(kapitel 3.1 och 3.2). För kommunen blir det här tydligt när 


kommunen anses vara huvudaktör och när kommunen anses vara 


medaktör. Det skulle även vara bra att tydliggöra vilken roll huvud- 


och medaktörer är tänkta att ha för respektive åtgärd i Bilaga 1, och 


hur förhållandet dem emellan kan se ut. Detta upplevs som något 


oklart för till exempel åtgärd EK2.1, EK2.2, EK5.1 och EK 5.2.  


 Det är bra med tydliga kriterier för åtgärder på de olika nivåerna 


(kapitel 2.6).   


 Gapanalysen (kapitel 2.2) är värdefull och en bra grund för fortsatta 


prioriteringar. 


 Hur en eventuell revidering av programmet kan komma att ske är väl 


beskriven (kapitel 3.6). 


 


Synpunkter på Åtgärder (Bilaga 1): 


Generella synpunkter 


 Åtgärder på nivå 1 presenteras utan inbördes ordning. Någon form av 


strategi eller prioritering mellan åtgärder på nivå 1 skulle vara bra för att 


hjälpa aktörerna inklusive kommuner att i sig prioritera bland dessa.   


 Det saknas åtgärder inom Avfall (Byggavfall, Hushållens avfall), 


Fastighetsföroreningar, Materialval vid nybyggnation ur hälso- och 


miljösynpunkt, Utfasning av giftiga ämnen i skolor, förskolor, samt 


Utfasnings- och undviksämnen. Åtgärder inom alla dessa områden skulle 


passa in under temaområdet ”Giftfritt och cirkulärt”, som upplevs som tunt. 


 


Temaområde Energi och klimat 


 EK1.2: Det är bra och ambitiöst att länsstyrelsen sätter en tidplan i linje 


med vad forskningen kräver (fossilfri organisation 2025). För Ljusdals 


kommun, som är i början av sin omställningsresa, kommer åtgärden kräva 


en omedelbar acceleration av omställningsarbetet och att hela 


organisationen kraftsamlar för att nå målet. Kan länsstyrelsen som en 


exempelåtgärd bistå med goda exempel från kommuner som lyckats/är på 


väg att lyckas med en så stor omställning på kort tid så hade det varit 


hjälpsamt. 


 EK1.3: Detta upplevs som en bra och relativt “enkel” åtgärd för 


kommuner som ännu inte har en egen klimat- och energiplan. Det är 


positivt att det är tydligt att länsstyrelsen kan stötta i arbetet.   


 EK1.5: Här finns bra och tydliga exempelåtgärder, och det är positivt att 


länsstyrelsen kan bistå med kompetens. Det hade varit bra med exempel 


på hur framsteg inom denna åtgärd ska mätas då det finns många aspekter 


att ta med, vilka är mest relevanta för att mäta framsteg gentemot 


åtgärden? 
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 EK1.6: Vikten av att välja att köpa förnybar eller miljömärkt energi lyfts 


inte. Det kan gärna finnas med som förslag till exempelåtgärd.   


 EK2.2: Bra med en gedigen bank av exempelåtgärder. När det finns så 


många åtgärder exemplifierade hade det varit bra med en 


prioriteringsordning, alternativt vägledning i hur en kommun ska gå 


tillväga för att prioritera utifrån vad som kan förväntas ge störst effekt. 


 EK3.1: Klimatdeklaration är numera lagkrav, inte bara ett förslag, vilket 


med fördel kan framgå. En väg att ställa klimatkrav på nyproduktion av 


byggnader är att använda sig av klimatdeklarationerna, vilket kan stå som 


förslag på åtgärd. För kravställning av nyproduktion finns ett antal 


certifieringssystem som täcker in flera miljöaspekter (och andra 


kvalitetsaspekter). Det finns även system som stöd för effektiv drift. Att 


använda sig av sådana certifieringssystem skulle kunna vara ytterligare 


förslag på exempelåtgärder att ta med i EK3.1 och EK3.2. I övrigt samma 


kommentar som på EK2.2, att det hade varit bra med en föreslagen 


prioritetsordning bland exempelåtgärderna.  


 EK4.1: Detta är en viktig åtgärd med tanke på hur stora summor pengar 


det rör sig om. Vi anser att det inte endast är en klimat-/energiåtgärd utan 


en bredare miljöåtgärd. Åtgärden borde därför ligga under övergripande 


styrning. Då får åtgärden eventuellt högre status och kan ges högre 


prioritering i det kommunala arbetet.   


 EK4.2: Detta är en otroligt viktig åtgärd inte bara för miljöarbetet utan 


också för länets och kommunernas självförsörjning. Samtidigt är 


jordbruket den sektor där det saknas mest 


åtgärder/incitament/handlingsplaner för att sektorn ska bli utsläppsfri 


nationellt. Vi undrar därför om det inte skulle finnas ett värde i att 


prioritera den här åtgärden på något sätt i programmet? I övrigt har vi 


samma kommentar som på EK2.2, att det hade varit bra med en 


föreslagen prioritetsordning bland exempelåtgärderna.  


 EK6.2, 6.4: Kommunerna kan här vara en huvudaktör i egenskap av 


skogsägare. 


 


Temaområde Vatten 


 V.1.1: Bra åtgärd. Intresset verkar finnas både hos politiker och boende i 


kommunen om vattenrelaterade frågor.   


 V.2.1: Bör fler åtgärder implementeras från kommunens sida än vad som 


görs i dagsläget?  


 V.2.2: En viktig och självklar åtgärd från kommunens sida. 


 V.2.3: Bra åtgärd som kan kopplas ihop med de 2 ovanstående 


åtgärderna. Bör fler åtgärder implementeras än vad som görs i dagsläget?   


 V.2.4: Viktig åtgärd som även kan uppmärksammas i V.1.1, då 


markägares kunskaper är viktiga i denna fråga.   
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 V.4.1: Viktig åtgärd som borde uppmärksammas. Bra att den är med i 


programmet.   


 


Temaområde Biologisk mångfald, ekosystemtjänster och friluftsliv 


 BEF.1: Man kanske skulle kunna sätta ett mål att andelen skyddad skog 


ska öka med X% per år fram till 2030? Ska alla de skyddade skogarna 


även vara skyddade från hyggesfria skogsbruksmetoder?  


 BEF.2: Här hade fler exempelåtgärder varit bra.   


 BEF.3: Här är det viktigt att kunskap och information finns bland de 


personer som jobbar med dessa frågor.   


 BEF.4: Relevant åtgärd för ett problem som bara blir större med tiden om 


inga åtgärder implementeras. Det kan dock vara väl omfattande i 


geografiskt stora kommuner med få invånare där budgeten är väldigt 


begränsad.  


 BEF.6: Bra åtgärd som många delar av kommunen drar nytta av (natur- 


friluftsliv och ekosystemtjänst).   


 BEF.7: Väldigt viktig åtgärd som hänger ihop med BEF.1.  


BEF.8: Viktig åtgärd som hela samhället drar nytta av 


 


Arbetsutskottet föreslår 22 augusti 2023, § 91 att kommunstyrelsen beslutar 


att ge arbetsutskottet i uppdrag att besluta om yttrandet på sitt sammanträde 


20 september 2023.  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 22 augusti 2023, § 91 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 augusti 2023 


Remissvar från SSN 27 juli 2023 


Remissvar från UN 27 juni 2023 


Remiss från länsstyrelsen 4 april 2023 


Remissversion åtgärdsprogram 4 april 2023 


Bilagor till remiss 4 april 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förslaget om att ge 


arbetsutskottet i uppdrag att besluta om yttrandet. Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Arbetsutskottet  
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§ 171 Dnr KS-00003/2023  


Protokoll för kommunstyrelsens kännedom- 
uppsiktsplikt 2023 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 


beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 


information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 


denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 


protokoll som är aktuella är: 


 


 Omsorgsnämnden 23 augusti 2023 


 Utbildningsnämnden 24 augusti 2023 


 Arbetsmarknads- och socialnämnden 22 augusti 2023 


 AB Ljusdalshem 28 juni 2023             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 172 Dnr KS-00002/2023  


Delegationsbeslut 2023 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Delgivningen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


För kommunstyrelsens kännedom finns delegationsbeslut nr 44-69. 


 


Samtliga beslut kommer att finnas tillgängliga vid sammanträdet.        


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 


Förteckning över anmälda delegationsbeslut 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att delgivningen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 173 Dnr KS-00302/2023  


Ej verkställda beslut - äldreomsorgen samt stöd och 
omsorg 2023 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.       


Sammanfattning av ärendet 


Omsorgsnämnden har översänt redovisning över ej verkställda beslut (SoL 


och LSS) som inte verkställts inom tre månader.             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 


Omsorgsnämndens protokoll 23 augusti 2023, § 95 


Omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse 17 augusti 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


 





